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رشد نرخ اجاره بها قابل پيش بيني بود
رئيس کميس��يون عمران مجلس، بر 
ضرورت ارايه لايحه اي از سوي دولت 
درخصوص تعيين س��قف و کف براي 
نرخ اجاره بها تاکيد کرد و گفت: رش��د 
ن��رخ اج��اره بها با توجه به رکود عميق 
مسکن و نبود ساخت و ساز در ماه هاي 

اخير قابل پيش بيني بود. محمدرضا رضايي در گفتگو با خانه ملت، با 
اشاره به دلايل رشد 9.9 درصدي نرخ اجاره بها در ماه هاي اخير، گفت: 
بارها در خصوص گراني مس��کن و اجاره بها با ادامه ش��رايط فعلي به 
دولت و مجموعه وزارت راه و شهرسازي هشدار داده شده بود. رئيس 
کميسيون عمران مجلس با بيان اينکه رکود عميق مسکن بر گراني 
اجاره بها تاثير داشته است، افزود: توقف ساخت و ساز در حوزه مسکن 
علاوه بر تاثير بر افزايش حباب نرخ مس��کن بر بازار اجاره بها نيز اثر 

منفي داشته است.

خطوط کشتيراني اروپايي 
وارد بنادر ايران نمي شوند

مديرعامل شرکت تايدواتر خاورميانه با بيان اينکه فعلا تحريم اپراتورهاي 
بندري کشورمان را تهديد نمي کند، گفت: با برگشت تحريم ها خطوط 
اصلي کشتيراني اروپايي وارد بنادر ايران نمي شوند. مهدي اعتصام در 
گفتگو با ايلنا با بيان اينکه تهديد برگشت تحريم ها پيش روي فعالان 
صنعت دريايي و بندري وجود دارد اما به طور قطع به ش��رايط تحريم 
دوره ه��اي قب��ل برنمي گرديم، گفت: در حال حاضر مواضع اروپا مبني 
بر ماندن در برجام اس��ت و بايد ببينيم چه توافقي با اروپايي ها صورت 
مي گيرد. وي ادامه داد: اغلب خطوط کشتيراني که در فرصت پسابرجام 
به بنادر ايران بازگشته بودند، از شرکت هاي اروپايي و آسيايي هستند که 
مدعي اند متعهد به تعهدات شان خواهند بود بنابراين تمام اين موضوعات 
به نحوه تعامل با اين کشورهاي اروپايي براي ادامه ،حفظ يا در نهايت 

خروج از برجام برمي گردد.

جابه جايي در دستگاه اجرايي راه آهن رشت
براساس مصوبه اي که هيات دولت در جلسه اخير خود تصويب کرده 
دستگاه اجرايي پروژه راه آهن قزوين – رشت – انزلي – آستارا تغيير 
مي کند. به گزارش ايسنا، بر اين اساس از اين پس کار پيگيري اجرايي 
پروژه ريلي قزوين – رشت – آستارا به جاي شرکت ساخت و توسعه 
زيربناهاي حمل و نقل کشور از سوي شرکت راه آهن پيگيري  خواهد 
شد. علي اکبر مردي، مديرکل ساخت راه آهن منطقه ۲ کشور ساخت در 
گفتگو با ايسنا، ضمن تاييد اين خبر اعلام کرد: جزئيات بيشتر اين تصميم 
پس از جلساتي که امروز برگزار خواهد شد منتشر مي شود. به گفته وي 
بحث تغيير و جابه جايي در اجراي اين پروژه از پيش از عيد مطرح بوده 
است. مديرکل منطقه ۲ راه آهن شرکت ساخت همچنين درباره آخرين 
وضعيت س��اخت اين پروژه نيز توضيح داد که بحث زيرس��ازي کار به 
گام پاياني خود رسيده و تنها ۱۰۰ متر از آن باقي مانده است و از اين رو 
مي توان انتظار داش��ت که به پايان رس��يدن اين عمليات ظرف امروز و 
فردا رسما اعلام شود. به گفته مردي بارندگي هاي اخير باعث شده بود 
متراژ باقي مانده از زيرسازي قدري با تاخير انجام شود که با پيگيري هاي 

صورت گرفته اين مرحله از کار رسما به پايان خواهد رسيد.

پيشخوان

راه ومسکن

گروه راه و مس�کن: مس��ئولان وزارت راه مي گويند 
که از س��ال 95 به اين س��و افزايش��ي در نرخ عوارض 
آزادراه هاي کشور صورت نگرفته و افزايش هاي اخير 
مبالغي اس��ت که براي س��ال گذشته ابلاغ شده بود. 
اواخر س��ال گذش��ته نيز برخي از نمايندگان مجلس 
اعلام کرده بودند که براي سال 97 شاهد افزايش نرخ 
عوارض آزادراه هاي کشور خواهيم بود. شهرام کوسه 
غراوي، عضو کميسيون عمران مجلس در اين ارتباط 
گفته بود که مجلس با افزايش نرخ عوارض آزادراه ها 
در س��ال ۱397 مخالفتي ندارد و با رفع مش��کلات 
آزادراه ها اين افزايش قابل توجيه است. حقيقت اين 
است که بسياري از آزادراه ها با مشکلات عديده مواجه 
هس��تند و رفع نقاط حادثه خيز، نصب علايم لازم و 
بهبود وضعيت مسيرها از ملزوماتي است که افزايش 

مطابق قانون نرخ عوارض را توجيه مي کند. 
ب��ا تم��ام اي��ن احوال هفت��ه گذش��ته صحبت هاي 
مطرح ش��ده درباره افزايش نرخ عوارض آزادراه ها با 
حاشيه هايي همراه بود تا جايي که چهارشنبه گذشته 
امي��ر اميني، مع��اون وزير راه از افزايش ۲۰ درصدي 
نرخ عوارض آزادراه ها پس از ۱۸ ماه خبر داد و گفت: 
البت��ه در برخ��ي آزادراه ها اي��ن افزايش به 3۲ درصد 
هم مي رس��د. او گفته بود که پس از ۱۸ ماه ميانگين 
۲۰ درصد نرخ عوارض آزاد راه ها افزايش يافت البته 
در برخ��ي آزادراه ه��ا اين افزايش ب��ه 3۲ درصد هم 
مي رسد که اين موضوع با توجه به نرخ تردد، ميزان 
س��رمايه گذاري، زمان اس��تهلاک س��رمايه و حتي 
صرفه جويي در مصرف س��وخت و وقت کاربر تعيين 
مي شود. در همين حال روز گذشته نيز بار ديگر موضوع 
نرخ پيش بيني ش��ده براي عوارضي هاي موجود در 
آزادراه هاي کشور مورد توجه اميني، معاون وزير راه 
و شهرس��ازي ق��رار گرفت و او اع��لام کرد که براي 
بهبود وضعيت و گسترش شبکه آزادراهي در کشور 
شرايط به نحوي است که بايد زمينه را براي حضور 
جدي بخش خصوصي آماده کرد. معاون برنامه ريزي 
و مديري��ت مناب��ع وزارت راه و شهرس��ازي گفت: از 
س��ال ۱395 افزايش نرخ در عوارض نداش��تيم که در 
سال ۱39۶ نيز به دليل شرايط خاصي که حاکم بود 
قيمت را افزايش نداديم و نرخ ابلاغي س��ال ۱397 

نيز همان ارقامي است که قرار بود در سال 9۶ ابلاغ 
شود. به گزارش پايگاه خبري وزارت راه و شهرسازي، 
امير اميني درخصوص عوارض آزادراه ها با بيان اينکه 
پرداخ��ت اي��ن عوارض قطعاً فرآيندي اس��ت که اگر 
قانوني نباشد امکان اعمال آن وجود ندارد، اظهار کرد: 
در اين راستا طبق قانون احداث پروژه هاي عمراني، 
وزارت راه و ترابري مي تواند قراردادهايي را با بخش 
خصوصي براي توس��عه آزادراه ها يا ساير زيربناهاي 
حمل ونقل��ي امضا کن��د. وي بيان کرد: اين عوارض 
تا س��ال 9۲ تنها مختص آزادراه ها بود که اکنون به 
س��اير سيستم هاي حمل ونقلي مانند ريل و فرودگاه 
تعميم داده ش��ده و آن ها نيز مي توانند از اين سيس��تم 

بهره مند شوند. 
مع��اون برنامه ري��زي و مديريت مناب��ع وزارت راه و 
شهرسازي با تأکيد بر اينکه با استفاده از اين سيستم 

بخش هايي که دولت توانايي در سرمايه گذاري ندارد 
مي تواند از ظرفيت بخش خصوصي استفاده کند گفت: 
بايد به يک نکته توجه کنيم که در کنار زيرساخت هاي 
آزادراهي حتماً يک زيرس��اختي وجود دارد که مردم 
بدون پرداخت عوارض بتوانند از آن اس��تفاده کنند و 
اين گونه نيس��ت که عوارض را پرداخت نکنند بلکه 
دولت بر اساس وظيفه اجتماعي خود متقبل است و 
اي��ن کار را انج��ام مي دهد. اميني افزود: بنابراين يک 
زيرساخت داريم که مردم بدون عوارض از آن استفاده 
مي کنن��د و ي��ک س��رمايه گذار داريم که به نيت ارائه 
خدمت و باز پس گرفتن سرمايه خود و سود موردنظر 
آن، سرمايه گذاري کرده که در اينجا مجبوريم براي 
اين سرمايه گذاري نرخ تعيين کنيم و قانون گذار اجازه 
داده که به پيشنهاد سرمايه گذار و با تصويب وزير راه 
و شهرس��ازي خدماتي که ارائه مي ش��ود نرخ گذاري 

ش��ود. وي با بيان اينکه بعد از مدتي که س��رمايه گذار 
بهره برداري را انجام داد و اصل و س��ود س��رمايه را 
مستهلک کرد سرمايه به دولت بازمي گردد، تصريح 
کرد: منافع س��رمايه گذاري براي تمام جمعيت ايران 
است که طبيعتا استفاده کنندگان از اين زيرساخت تمام 
مردم ايران نيس��تند و براس��اس تخمين 5 تا 7 درصد 
ترددها از آزادراه صورت مي گيرد که 95 درصد ترددها 
از س��اير زيرس��اخت ها است و زماني که زيرساخت به 
دولت بازگشت به عنوان يک سرمايه ملي محسوب 
مي شود. معاون برنامه ريزي و مديريت منابع وزارت 
راه و شهرسازي اظهار کرد: هر چه نرخ گذاري ديرتر 
انجام بگيرد سرمايه گذار ديرتر مستهلک مي شود و 
س��رمايه در دس��ت س��رمايه گذار با تعداد کاربري که 
به طور مش��خص حدود 5 درصد جامعه را تش��کيل 
مي دهن��د ک��ه با نرخ گ��ذاري از منافع کل ملت دفاع 

مي شود تا اين سرمايه به دولت برگردد و براي ملت 
استفاده شود. وي ادامه داد: مشکل خاصي که در اين 
ميان وجود دارد، اين است که شريان هاي حمل ونقلي 
ما دچار افزايش تقاضا براي تردد هس��تند که ايمني 
را زي��ر س��ؤال مي ب��رد و حجم توق��ف و ترافيک ما را 
افزايش مي دهد که در اين ميان يک روش نرخ گذاري 
مديريت تقاضاي س��فر اس��ت که هنوز از آن استفاده 
نش��ده اس��ت. اميني با بيان اينکه ۱9 آزادراه داريم که 
س��ه آزادراه دولتي و ۲ آزادراه نيز به زودي س��رمايه آن 
مستهلک مي شود و به دولت بازمي گردد، افزود: حکم 
بر اين است که شبکه آزادراهي را تحت هيچ شرايطي 
توسط دولت اداره نکنيم و نظام تصدي گري را تسري 
ندهيم و باز به سمت بخش خصوصي و توان آن برويم 
تا بخش خصوصي مجدداً به س��راغ س��رمايه گذاري 
براي ارتقاي س��طح س��رويس اين آزادراه ها رود. وي 
بيان کرد: به عنوان مثال براي آزادراه ۱5۰ کيلومتري 
سالانه به حدود 5۰ ميليارد تومان سرمايه گذاري نياز 
است و اگر با ترافيک متوسطي در حدود ۲۴ تا ۲5 هزار 
تردد در هر سمت براي يک آزادراه ۶ خطه محاسبه 
کني��م باي��د از ه��ر خودرويي در حدود 3 هزار تا 35۰۰ 
تومان عوارض بگيريم تا آن عدد را مستهلک کنيم 
که دولت توان اين کار را ندارد. معاون برنامه ريزي و 
مديريت منابع وزارت راه و شهرس��ازي تصريح کرد: 
اگر قرار باشد شريان ها به آزادراه تبديل شوند و حدود 
۱۰ هزار کيلومتر آزادراه در پايان برنامه ششم يا اواسط 
برنامه هفتم توس��عه داشته باشيم، نيازمند استفاده از 
توان بخش خصوصي براي گسترش شبکه آزادراهي 
هستيم. وي با بيان اينکه از سال ۱395 افزايش نرخ 
در عوارض باوجود اينکه قرار است در ابتداي هر سال 
قيمت ها افزايش پيدا کند، نداشتيم افزود: با توجه به 
اينکه صورت هاي مالي شرکت هاي آزادراهي در پايان 
س��ال رسيدگي نمي ش��ود و نمي توان آنها را تحليل 
کرد تصميم گرفتيم در تيرماه نرخ آزادراه ها را تعيين 
و تصويب کنيم که در س��ال 95 نيز با تأخير ۶ ماهه 
افزاي��ش آزادراه ه��ا را ابلاغ کرديم که در ۱39۶ نيز به 
دليل شرايط خاصي که حاکم بود افزايش نرخ نداشتيم 
و در سال ۱397 همان ارقامي که قرار بود در سال 9۶ 

ابلاغ شود را ابلاغ کرديم.

معاون وزير راه و شهرسازي دلايل افزايش عوارض آزادراه ها را تشريح کرد

گسترش شبکه آزادراهي با حضور بخش خصوصي

مترو پرند در انتظار حمايت دولتافزايش نرخ اجاره در حد تورم باشد آزادراه تهران - شمال بايد 10 سال قبل افتتاح می شد
عضو کميس��يون ش��وراهاي مجلس، 
گف��ت: عظ��م و اراده اي براي اتمام اين 
پروژه در ۲۲ سال گذشته وجود نداشته 
اس��ت و اگر اراده اي وجود داش��ت اين 
پ��روژه ۱۰ س��ال قبل ب��ه بهره برداري 

مي رس��يد. ناصر ش��ريفي درخصوص روند اجراي پروژه آزادراه 
تهران - ش��مال با بيان اينکه تمامي اتفاقي که در کش��ور رخ 
مي دهد به نوعي به کميس��يون ش��وراها مربوط مي ش��ود و اين 
پ��روژه ني��ز يکي از پروژه هايي اس��ت که ب��ه دغدغه کل مردم 
ايران تبديل ش��ده، گفت: پروژه آزادراه تهران – ش��ما در اواخر 
س��ال 7۴ آغاز به کار کرد و بعد از گذش��ت نزديک به ۲۲ س��ال 
اين پروژه به نتيجه نرسيده است. اين پروژه بايد ۱۰ سال قبل 

افتتاح مي شد.

مدي��رکل دفتربرنامه ري��زي و اقتصاد 
مسکن وزارت راه و شهرسازي گفت: به 
نظر مي رسد امسال در بخش اجاره بها 
کمي با افزايش قيمت ها مواجه باشيم و 
اين افزايش در حد نرخ تورم است. علي 

چگيني گفت: بازار مس��کن روند ملايمي را طي مي کند؛ با اين 
حال رش��د معاملات مس��کن که در سال گذشته روند پرشتابي 
داش��ت در س��ال جاري ملايم تر خواهد ش��د. وي تصريح کرد: 
مجموعه ش��رايط س��بب مي شود که خود بازار مسکن همچنان 
در روند مثبت باقي بماند. چگيني درباره بازار اجاره بهاي مسکن 
گفت: به نظر مي رسد در بخش اجاره بها در سال جاري نسبت 
به س��ال گذش��ته شاهد رشد قيمت ها باشيم که اين افزايش در 

حاشيه نرخ تورم خواهد بود.

مديرعامل مترو تهران از تکميل مترو 
پرند در صورت حمايت دولت خبر داد. 
مهندس علي امام با اشاره به وضعيت 
مت��رو پرن��د با بيان اينکه در س��نوات 
گذش��ته براساس مصوبات بالادستي، 

مجري دو خط مترو پرند و اسلامشهر، شهرداري تهران انتخاب 
شده، گفت: در بودجه سنواتي کشور نيز براي اين دو خط مترو 
رديف بودجه در نظر گرفته شده است. وي با بيان اينکه رديف 
بودجه اعتبارات دولتي خطوط متروي تهران در سال هاي اخير 
کاهش يافته و امسال نيز اين رقم ناچيز تقريبا نصف شده است، 
گفت: بودجه س��اخت متروي اسلامش��هر در سال جاري حدود 
۲۰ميليارد تومان است که اين مبلغ آنقدر نسبت به هزينه هاي 

اجراي خطوط مترو اندک است.

لایحه جامع نظام مهندسي را به دولت داده ایم

بود و نبود »مرسک« تأثيري در بنادر ایران ندارد

دولت بانک اطلاعاتي از خانه هاي خالي ندارد

عب��اس آخون��دي، وزير راه و شهرس��ازي روز گذش��ته در 
گردهماي��ي با عنوان »مهندس��ي و بازمهندس��ي آن« در 
دانش��کده فني دانش��گاه تهران اظهار کرد: مش��کل اول 
مهندس��ي در ايران تعارض منافع اس��ت و کس��ي به جنگ 
اين قضيه نرفته است. وي افزود: مفهوم تعارض منافع در 
ايران يک مفهوم پذيرفته شده است و براي آن قبحي قائل 
نيستند. کار با نيت خير انجام مي شود ولي کاملا غيراخلاقي 
اس��ت. آخون��دي ب��ا بيان اينکه از دل تع��ارض منافع بنگاه 
بزرگ بيرون نمي آيد، گفت: در حال حاضر دو بازار در بحث 
مهندسي داريم؛ يکي نظام فني و اجرايي کشور و ديگري 
س��ازمان نظام مهندس��ي ساختمان. اولا اين موضوع که در 
يک کش��ور دو بازار وجود دارد يک گرفتاري اس��ت. ما تنها 
کش��وري هس��تيم که در بحث مهندسي دو بازار داريم که 
اين يک مبناي بسيار انحرافي است. وي تاکيد کرد: نظام 
مهندسي تبديل به محل توزيع کوپن شده است بدون اينکه 
بدانيم نظام تعهدات چگونه است و چه کسي به چه کسي 
بايد پاسخگو باشد.  وزير راه و شهرسازي ادامه داد: بعضاً در 
يک نظارت اسم 3۰۰ مهندس قرار دارد. معلوم است که در 
اين فرآيند امضافروشي دارد فرياد مي کشد. آخوندي تاکيد 

کرد: نظام مهندسي به توزيع کوپن تبديل شده و نظام فني 
اجرايي نسبت به تخلفاتش پاسخگو نيست و تعهدي ارائه 
نمي دهد. نظام فني اجرايي مبتني بر يکسري تجويزهاي 
مختلف است. وقتي به اجزا نگاه مي کنيم مي بينيم تمام اجزا 
در ه��ر مرحل��ه کار خود را به خوبي انجام مي دهند. اما هيچ 
کس مسئول عملکرد نهايي نيست. وزير راه و شهرسازي 
خاطرنشان کرد: همان مدل فني اجرايي را در نظام مهندسي 
اجرا کردند. گفتند اگر ناظر از طرف مالک باشد حافظ منافع 
عمومي نيست. اگر از طرف شهرداري باشد ناظر ضرر مي کند 
بنابراين تضاد را به بدترين شکل ممکن اجرا کردند که آن 

ه��م قط��ع کردن رابطه مالک و ناظر بود. مالک بايد پول را 
بدهد و کاري نداشته باشد. انتخاب با سازمان نظام مهندسي 
اس��ت که مس��ئول توزيع کوپن است لذا هيچ کس به هيچ 
کس پاسخگو نيست. آخوندي با بيان اينکه اين معادله ساده 
بايد حل ش��ود، توضيح داد: ما در ايران فرق بين بازرس و 
ناظر را هنوز نمي دانيم. قطعا شهرداري بايد بازرس قرص و 
محکمي داشته باشد و ناظر و بازرس دو فرد جداگانه باشند 
که با هم منافع مشترک نداشته باشند. وزير راه و شهرسازي 
در پاسخ به اين سوال که لايحه جامع نظام مهندسي در چه 
شرايطي قرار دارد، گفت: اين لايحه را آماده کرده ايم و به 
دولت داديم که در حال بررس��ي اس��ت. البته لايحه جامع 
نظام مهندسي را من در سال ۱3۸۴ به سازمان برنامه و بودجه 
دولت وقت دادم سپس دولت بعدي لايحه را پس گرفت تا 
اينکه اخيراً مجدداً آن را به دولت فرستاديم. آخوندي درباره 
اصلاحاتي که اخيراً در نظام مهندس��ي صورت داده، گفت: 
هيچ مماش��اتي نداريم و حتما مقررات را اجرا مي کنيم. با 
قاطعي��ت هم اج��را مي کنيم. البته معناي اين صحبت اين 
نيست که فردا عمليات انقلابي صورت دهيم بلکه به تدريج 

موارد بازنگري شده را پيش مي بريم.

معاون دريايي س��ازمان بنادر و دريانوردي در واکنش به گفته مدير اجرايي ش��رکت 
مرس��ک مبني بر توقف همکاري با ايران، گفت: مرس��ک از گذش��ته تاکنون چندان در 
ايران فعال نبود و بودن يا نبودن لاينر مرس��ک، تأثير چنداني در عملکرد بنادر ايران 
ندارد. هادي حق شناس در گفتگو با فارس، در پاسخ به اين سؤال که آيا توقف همکاري 
لاينر حمال مرسک با ايران تأثيري بر عملکرد بنادر ايران دارد يا خير؟ اظهار داشت: 
پس از برجام، ۲۱ خط کش��تيراني به بنادر ايران بازگش��تند که اين علاوه بر خطوط 
کش��تيراني قبلي بود که در بنادر ما فعال بودند.  وي ادامه داد: مرس��ک تقريباً کمترين 
فعاليت را در بنادر ايران داشت و بخش عمده فعاليت بنادر ايران و جابه جايي کالاها 

توسط کشتيراني جمهوري اسلامي ايران انجام مي شود.
معاون دريايي س��ازمان بنادر و دريانوردي تأکيد کرد: بودن يا نبودن مرس��ک تأثير 
چندان��ي ب��ر بن��ادر ايران ندارد. حق ش��ناس افزود: در همين چند ماه گذش��ته فعاليت 
مرس��ک در بنادر ايران در حداقل ممکن بود، بنابراين آمدن يا نيامدن مرس��ک تأثير 
معناداري بر بنادر ايران نخواهد داش��ت. وي ادامه داد: در دوران تحريم هاي ظالمانه 
قبلي هم که مرسک بلافاصله بنادر ايران را ترک کرد و در ايران حضور نداشت، هيچ 

مش��کلي براي ما رخ نداد. معاون دريايي س��ازمان بنادر و دريانوردي ادامه داد: برخي 
خطوط کشتيراني در جهان »لاينر« هستند،يعني طبق جدول برنامه ريزي وارد بنادر 
مختلف دنيا مي ش��وند که از جمله آنها  مرس��ک اس��ت،  اگر مرسک نباشد، بقيه خطوط 
کش��تيراني هس��تند که بار ايران را حمل کنند ضمن اينکه بخش عمده بار ايران چه 
قبل از تحريم هاي ظالمانه چه در دوران تحريم و چه در زمان فعلي، همواره توس��ط 

شرکت کشتيراني جمهوري اسلامي ايران حمل مي شود.
حق ش��ناس پيش از اين نيز درباره بازنگري دو ش��رکت بزرگ حمل و نقل کانتينري 
»مرسک لاين« و »ام اس سي« در همکاري با ايران پس از خروج آمريکا از برجام، 
گفته بود: اين دو خط از جمله خطوط کشتيراني هستند که در بين ۲۱ خط کشتيراني 
جهان به بنادر ايران تردد مي کنند، آن زمان که تحريم هاي ظالمانه بر اقتصاد ايران 
تحميل ش��د دو خط کش��تيراني  مرس��ک »ام اس س��ي« از ايران خارج ش��دند و پس 
از برجام اين دو خط کش��تيراني مجددا به بنادر ايران بازگش��تند. به گفته حق ش��ناس 
کشورهاي اروپايي مايل به ادامه برجام هستند، طبيعي است شرکت هاي آنها نيز بايد 

از کشورهاي خود و نه کشور آمريکا تبعيت کنند.

ناي��ب رئيس کميس��يون عمران مجل��س، همراهي 
س��ازمان هاي تعزي��رات حکومتي، ثبت اس��ناد، امور 
مالياتي و همچنين مش��اوران املاک را در راس��تاي 
توفيق وزارت راه در مس��ير شناس��ايي خانه هاي خالي 
لازم دانس��ت. مجيد کيان پور در گفتگو با خانه ملت، 
از تعلل دولت در اجراي قانون اخذ ماليات از خانه هاي 
خال��ي انتق��اد کرد و گفت: متاس��فانه نداش��تن بانک 
اطلاعات��ي کام��ل از خانه هاي خالي و تعلل در اجراي 
سامانه ملي املاک از سوي دولت دو عامل مهم تاخير 

در اجراي اين مصوبه قانوني بوده است.
نايب رئيس کميسيون عمران مجلس شوراي اسلامي، 
ب��ا بي��ان اينکه اج��راي قانون مص��وب مجلس لازم 
اس��ت، افزود: بايد بدانيم که در خصوص اخذ ماليات 

از خانه هاي خالي و حتي عرضه آن ها به بازار مسکن 
تح��ول چندان��ي در ب��ازار رخ نخواهد داد. اين نماينده 
مجلس با تاکيد بر اينکه اکثر قريب به اتفاق خانه هاي 
خالي موجود در کشور با زيربناي بالا و به صورت لوکس 
هستند، تصريح کرد: با توجه به اينکه بيشتر تقاضاها در 
بازار مسکن مربوط به قشر آسيب پذير جامعه بوده از 
اين رو با تزريق اين واحدها به بازار تقاضايي از جامعه 
هدف کم نخواهد شد. کيان پور با بيان اينکه اثرپذيري 
کم بازار مسکن از قانون اخذ ماليات از خانه هاي خالي از 
ضرورت اجراي آن نمي کاهد، گفت: بايد دستگاه هاي 
مختلف با هماهنگي کامل تحت محوريت وزارت راه 
و شهرس��ازي نس��بت به تهيه بانک اطلاعاتي دقيق 
تعداد واحدهاي خالي از سکنه در کشور را به تفکيک 

استان ها مشخص کنند.
اين نماينده مجلس دهم، تاکيد کرد: سازمان تعزيرات 
حکومتي، مش��اوران املاک، س��ازمان ثبت اس��ناد و 
املاک کش��ور و همچنين س��ازمان امور مالياتي بايد 
وزارت راه و شهرسازي را در شناسايي خانه هاي خالي 
و همچنين اجراي قانون در خصوص آن ها همراهي 
کنند. نايب رئيس کميس��يون عمران مجلس، با بيان 
اينک��ه دول��ت بايد با در نظر گرفتن برنامه زمان بندي 
شده بازار مسکن را ساماندهي کند، گفت: مجلس نيز 
بارها در خصوص کمک به دولت در حوزه ساماندهي 
ب��ازار مس��کن اع��لام آمادگي کرده اکن��ون نيز با هر 
برنامه کارشناس��ي ش��ده دولت در اين مس��ير همسو 

خواهيم بود.

 آگهى ابلاغ وقت رسيدگى و دادخواست و ضمائم به آقاى/ خانم نجم الدين على بخشى فرزند على محمد و عاطفه كريميان قم فرزند غلامرضا و نجم الدين على 
بخشى فرزند على محمد با صدور كيفرخواست صادره به اتهام شهادت كذب مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به شماره پرونده كلاسه 9609980245500217 
شعبه 1170 دادگاه كيفرى دو مجتمع قضايى قدس تهران (1170 جزايى سابق) ثبت و وقت رسيدگى مورخ 1397/04/13 ساعت 10:30 تعيين كه حسب دستور 
دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار 
آگهى مى گردد تا خوانده ظرف يك ماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانى كامل خود، نسخه ثانى دادخواست و ضمائم را 

دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى در دادگاه حاضر گردد.
 35621/م الف                                         منشى دادگاه كيفرى شعبه 1170 دادگاه كيفرى دو مجتمع قضايى قدس تهران (1170 جزايى سابق)- مه لقا رضايى

آگهى  وقت رسيدگى به متهم آقاى سيد حسن عبدلى كارگر فرزند ميرزا عبدالوهاب به دستور تجويز ماده 115 و 180 قانون آيين دادرسى دادگاه  عمومى و 
انقلاب به متهم مجهول المكان كه مشخصات بيشترى از وى در دسترس نيست، بدينوسيله ابلاغ مى شود پرونده اتهامى وى به كلاسه 970109 در اين شعبه 
ثبت و به اتهام جعل گواهى اشتغال و گواهى كسر از حقوق و ابلاغ كارگزينى و استفاده از سند مجعول براى مورخ 1397/04/24 ساعت 10:00 وقت رسيدگى 
تعيين شده است.  مراتب براى يك نوبت در يكى از روزنامه هاى كثيرالانتشار درج گردد تا متهم در موعد مقرر خود را به شعبه 1027 مستقر در مجتمع شهيد 
قدوسى به آدرس تهران، ميدان هفت تير، خيابان مفتح، روبروى مجموعه ورزشى شيرودى، انتهاى خيابان شيرودى، مجتمع قضايى شهيد قدوسى معرفى و از 

خود دفاع نمايد والا دادگاه غياباً رسيدگى و رأى مقتضى صادر خواهند نمود.
 35622/م الف                       منشى شعبه 1027 دادگاه كيفرى دو مجتمع قضايى شهيد قدوسى تهران (1027 جزايى سابق)- كيوان پاشايى

دادنامه پرونده كلاسه 9609982135700601 شعبه 1007 دادگاه كيفرى دو مجتمع قضايى وليعصر تهران تصميم نهايى شماره 9709972185700134.  شاكى: 
آقاى بهروز نيازى فرزند غلام به نشانى خيابان جمهورى، خيابان ابوريحان، كوى رازى، پلاك 30.  متهم: آقاى على شريف زاده.  اتهام: سرقت مستوجب 
تعزير.  «رأى دادگاه» در خصوص اتهام آقاى على شريف زاده فرزند عثمان دائر بر سرقت يك دستگاه گوشى تلفن همراه موضوع شكايت آقاى بهروز نيازى 
با توجه به كيفرخواست صادره، شكايت شاكيه، استعلام انجام شده از اپراتور تلفن همراه، گزارش مرجع انتظامى و عدم حضور متهم در جلسه دادگاه جهت 
دفاع از اتهام خود، ارتكاب بزه انتسابى محرز است.  لذا مستندا به مواد 661 و 667 از قانون مجازات اسلامى مصوب سال 1375 متهم ضمن رد مال مسروقه 
و در صورت فقدان، رد مثل يا قيمت آن به شاكى به تحمل شش ماه حبس تعزيرى و هفتاد ضربه شلاق تعزيرى محكوم مى گردد.  رأى صادره غيابى و ظرف 
بيست روز پس از ابلاغ قابل واخواهى در اين مرجع و سپس بيست روز پس از ابلاغ قابل تجديدنظرخواهى در محاكم محترم تجديدنظر استان تهران مى باشد.
 35623/م الف                          رئيس شعبه 1007 دادگاه كيفرى دو مجتمع قضايى وليعصر تهران- على امانى

دادنامه پرونده كلاسه 9509982102401474 شعبه 1144 دادگاه كيفرى دو مجتمع قضايى بعثت تهران (1144 جزايى سابق) تصميم نهايى.  شاكى: آقاى حسين 
مرادى فرزند محمد به نشانى مشهد، كوى طلاب، 30 مترى، 12 مترى، پلاك 101.  متهم: اميد پاكباز.  به نشانى: متوارى.  اتهام: تحصيل مال مسروقه.  «رأى 
دادگاه» در خصوص شكايت آقاى حسين مرادى فرزند محمد عليه اميد پاكباز به اتهام تحصيل مال مسروقه به نظر دادگاه با توجه به اظهارات شاكى و گزارش 
مرجع انتظامى و استعلام از مخابرات و كيفرخواست صادره از طرف دادسراى عمومى و انقلاب ناحيه 34 تهران و با توجه به عدم حضور و عدم هر گونه 
دفاعى از طرف متهم در مجموع بزه انتسابى فوق محرز مى باشد.  لذا دادگاه به استناد ماده 662 قانون مجازات اسلامى آقاى اميد پاكباز را به تحمل شش ماه 
حبس تعزيرى و به تحمل ده ضربه شلاق تعزيرى در حق دولت محكوم مى نمايد و راى صادره غيابى است و ظرف مهلت بيست روز پس از ابلاغ قابل واخواهى 

در اين دادگاه و سپس ظرف مهلت بيست روز قابل تجديدنظرخواهى در محاكم تجديدنظر استان تهران است.
 35624/م الف                                             رئيس شعبه 1144 دادگاه كيفرى دو مجتمع قضايى بعثت تهران (1144 جزايى سابق)- مصطفى سامنى

نهايى.  شاكى:  (1144 جزايى سابق) تصميم  تهران  بعثت  كيفرى دو مجتمع قضايى  دادگاه   1144 9509982103900139 شعبه  پرونده كلاسه  دادنامه 
آقاى حسن خانى فرزند بخش اله به نشانى تهران، تهران، خيابان ولى عصر، بالاتر از تقاطع زرتشت، غرب 2، ساختمان نواب، طبقه 4.  متهم: اميرحسين 
حقيقى فرزند فض االله.  اتهام: ضرب و جرح عمدى.  «رأى دادگاه» در خصوص شكايت آقاى حسن خانى فرزند بخش اله عليه امير حسين حقيقى فرزند 
فض االله به اتهام ايراد ضرب و جرح عمدى به نظر دادگاه با توجه به اظهارات شاكى و گزارش مرجع انتظامى و گواهى پزشكى قانونى و كيفرخواست 
صادره از طرف دادسراى عمومى و انقلاب ناحيه 16 تهران و با توجه به هرگونه دفاعى از طرف متهم در مجموع بزه انتسابى محرز است لذا دادگاه 
به استناد مواد 709 و 715 قانون مجازات اسلامى آقاى امير حسين حقيقى را به پرداخت يك صدم ديه كامل بابت سائيدگى حارصه سمت چپ بينى 
يك صدم ديه كامل بابت سائيدگى گوشه خارجى چشم و يك صدم ديه كامل بابت سائيدگى حارصه پشت گوش چپ و يك دهم درصد ديه كامل بابت 
ارش تورم گيجگاهى در حق آقاى حسن خانى محكوم مى نمايد و اعلام مى گردد رأى صادره غيابى مى باشد و ظرف مهلت بيست روز پس از ابلاغ قابل 

واخواهى در اين دادگاه مى باشد.
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